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Groningen, 11 juni 2019 
 
Aan de voorzitter van het College van Gedeputeerde Staten 
 

Betreft: Schriftelijke vragen programmatische aanpak stikstof 
 
Geachte voorzitter, 
 
Op 29 mei jongstleden heeft de afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State uitspraak 
gedaan in een aantal zaken over het PAS: het programma aanpak stikstof mag niet als basis voor 
toestemming van activiteiten worden gebruikt. 
 
In de huidige regelgeving is het zo dat bedrijven een vergunning kunnen aanvragen op basis van de in 
de toekomst verwachte positieve gevolgen van maatregelen voor beschermde natuurgebieden. Zo’n 
toestemming ‘vooraf’ mag niet (meer). Het Europese Hof oordeelde daar in november 2018 al over 
en zo oordeelt de Raad van State nu ook. De conclusie is dat de onderbouwing van het PAS niet 
deugt. Voortaan mogen alleen vergunningen worden verleend wanneer vooraf is bewezen dat 
natuurwaarden niet verder worden aangetast.  
 
Naar aanleiding van bovenstaande hebben wij de volgende vragen aan het college van Gedeputeerde 
Staten:  
 
1. Welke gevolgen heeft de uitspraak van de Raad van State voor het huidige beleid van de 

provincie Groningen?  
2. Wat betekent deze uitspraak voor de reeds verleende en nog te verlenen vergunningen, en voor 

projecten waarvan de provincie Groningen de eigenaar is?  
3. Eerder ingediende meldingen volgens de PAS zijn ongeldig verklaard. Hoe gaat de provincie daar 

mee om? 
4. Zijn er (voorlopige) vergunningen afgegeven die heroverwogen moeten worden? 
5. Welke gevolgen heeft de uitspraak voor uitbreidingen en nieuwvestigingen van bedrijven in de 

Eemsdelta (Eemshaven en Delfzijl)? Komen de ontwikkelingen rond bijvoorbeeld de groene 
chemie nu stil te liggen? 

6. Welke stappen is uw college voornemens te nemen naar aanleiding van deze uitspraak?  
7. Is nieuw of aanvullend beleid noodzakelijk? 
8. Wanneer worden wij als Staten betrokken? 
 
Uw antwoorden zien wij met belangstelling tegemoet.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Arjen Nolles (GroenLinks)  
 
Stephanie Bennett (GroenLinks) 


